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Onderwerp Statenbrief: 

Motie 23 Flexibel plafond OV-concessies 

 
Voorgestelde behandeling:  
Ter informatie. 
 
Geachte dames en heren, 
 
 
Inleiding 
Op 5 juni 2019 heeft u, tijdens de installatievergadering van het College van Gedeputeerde Staten, een motie van 
de SP aangenomen, waarin het College van Gedeputeerde Staten opgeroepen wordt om bij het vaststellen van 
budgetten voor openbaar vervoer de kwaliteit van het OV centraal te stellen. Middels deze brief willen wij u 
informeren hoe wij uitvoering geven aan deze motie.  
 
 
Voorgeschiedenis 
Zoals bij u bekend kent de provincie Utrecht twee openbaar vervoer-concessies:  
- De concessie U-OV (formeel: concessie Tram en Bus Regio Utrecht), looptijd 2013-2023; 
- De concessie Syntus Utrecht (formeel: concessie Openbaar Vervoer Provincie Utrecht), looptijd 2016-2023. 
 
 
Essentie / samenvatting: 
De OV-concessies in Utrecht moeten inspelen op de vervoervraag, die in de hele provincie sterk verandert en 
stijgt. Dit kan allerlei kwaliteits- en kwantiteitsvraagstukken oproepen, die vragen om flexibiliteit. In de motie roept 
u ons college dan ook op om bij het vaststellen van de budgetten voor het openbaar vervoer de kwaliteit centraal 
te stellen, en niet de in de concessies vastgelegde maximale aantallen dienstregelingsuren.  
 
Dat is ook het voornemen van het college, en wij voelen ons dan ook gesteund door uw motie. De concessies 
bieden ook ruimte om dit te doen. Beide concessies bieden juridisch gezien, binnen de contractuele grenzen, 
mogelijkheden om te variëren met het aantal dienstregelingsuren (DRU’s). Dit werkt in beide concessies op een 
iets andere manier. 
 
In de U-OV-concessie wordt in de uitgangspunten voor het vervoerplan, die jaarlijks door GS vastgesteld worden, 
een maximaal budget in dienstregelingsuren aan de vervoerder meegegeven. GS kunnen dus besluiten een 
hoger aantal dienstregelingsuren vast te stellen. Sinds de start van de concessie is het aantal dienstregelingsuren 
met circa 5 % gegroeid. In 2020 groeit het aantal dienstregelingsuren niet, maar wordt groei geaccommodeerd 
door de komst van de Uithoflijn, de introductie van U-link en de investeringen in extra capaciteit bij de 
materieelvervanging. Dit zijn duidelijke voorbeelden waarbij beschikbare middelen en toegenomen 
reizigersopbrengsten in de concessie zijn ingezet voor kwaliteitsverbetering. 



 

  

 

De Syntus-concessie kent een vast jaarlijks budget, waarbinnen de offerte van Syntus in 3 % groei per jaar 
voorziet. Dus ook in deze concessie is al vanaf de aanvang ruimte en flexibiliteit ingebouwd om groei op te 
vangen. De concessie kent tevens een meer- of minderwerkregeling die binnen de contractuele grenzen 
mogelijkheden schept om meer vervoer in te kopen boven het vaste budget.  
 
Uiteraard geldt hierbij dat een stijging van dienstregelinguren alleen mogelijk is als er hiervoor voldoende 
financiële middelen in de begroting beschikbaar gesteld zijn. Zoals u weet heeft ons college ambities op het vlak 
van openbaar vervoer, en worden er dan ook extra middelen ter beschikking gesteld, om zo de ambities van ons 
college waar te kunnen maken, waaronder de beoogde groei van het OV-gebruik met 20 %. Voor het 
meerjarenperspectief 2021/2022 van de begroting 2020 zijn wij dan ook voornemens om een uitbreiding van 
dienstregelingsuren aan u voor te stellen. Voor de gehele periode 2021-2023 gaat het om een uitbreiding van in 
totaal 8 miljoen euro.   
 
Beide concessies hebben, kortom, de nodige flexibiliteit om groei kwantitatief te accommoderen binnen de 
contractuele grenzen. Daarnaast wordt ook aan de kwaliteit van het OV gewerkt om zo goed mogelijk op de 
vervoervraag in te spelen. Verschillende ingezette oplossingsrichtingen zijn al eerder in de staten aan de orde 
geweest, zoals de invoering van U-link op lijnen met veel reizigers, en de ontwikkeling van flex-oplossingen op 
verbindingen met weinig vervoervraag. Wij zullen u ook in de toekomst blijven informeren over kwantitatieve en 
kwalitatieve vraagstukken. 
 
 
Meetbaar / beoogd beleidseffect 
Realiseren van de OV-ambities uit het coalitieakkoord, en inspelen op de vraag van de reiziger. 
 
 
Financiële consequenties 
Wij zijn voornemens om aan u voor te stellen om in totaal 8 miljoen euro extra voor dienstregelingsuren 
beschikbaar te stellen voor de gehele periode 2021-2023, bovenop de begroting uit het Mobiliteitsprogramma. 
Deze uitbreiding is onderdeel van onze voorstellen voor begroting 2020 en meerjarenperspectief 2021/2022 en 
vormt de basis voor het opstellen van onze uitgangspunten 2021 voor de nieuwe vervoerplannen.  
 
 
Vervolgprocedure / voortgang 

Hiermee beschouwen wij de motie als afgehandeld.  

 
 
Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  
Kennis te nemen van deze brief. 
 
 
Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
 
 
De voorzitter,  
 
 
De secretaris,  
 


